
 
 
  

Nota voor burgemeester en wethouders 
Onderwerp 

Team 
DEV-CS 

Vragen ex art 46 RvO CU-DS-GL-PvdA-CDA-Opvang vluchtelingkinderen 

1- Notagegevens   

Notanummer 2020-000595 

Datum 15-04-2020 

Programma:   

08 Meedoen 

Portefeuillehouder Weth. De Geest 

  
 

 

2- Bestuursorgaan   

[X]B & W 21-04-2020 

[ ]Raad -- 

[ ]Burgemeester -- 

College van B & W   

- Burgemeester - Weth. Grijsen 

- Weth. De Geest - Weth. Verhaar 

- Weth. Walder - Weth. Rorink 
 

Besluitenlijst d.d.   d.d.   d.d. 

 [ ]Akkoordstukken -- [X]Openbaar 21-04-2020 [ ]Besloten -- 
 

  

Routing d.d. 

programmamanager 17-04-2020 

wethouder 17-04-2020 
 

  par. 

[ ]adj.secr. -- 

[X]gem.secr. 17-04-2020 

BIS Openbaar 

Status Definitief2020-04-22 

  

Bijlagen 

Vragen fracties + antwoordbrief 

  
B & W d.d.: 21-04-2020 
  
Besloten wordt: 

1 De beantwoording van de vragen ex art 46 RvO van de fracties Christen Unie, Deventer Sociaal, 
GroenLinks, PvdA en CDA vast te stellen;  

2 de beantwoording aan te bieden aan de raad; 

3 de nota en het besluit openbaar te maken. 

  

Financiële aspecten: 

Financiële gevolgen voor de gemeente? Nee 

Begrotingswijziging Nee 

  

Voorstel openbaarmaking conform Wet Openbaarheid Bestuur (Wob) 

[X] De nota en het besluit openbaar te maken 

[ ] De nota en het besluit openbaar te maken vergezeld van bijgaand persbericht 

[ ] De nota en het besluit openbaar te maken nadat  

   

[ ] De nota en het besluit openbaar te maken, behalve…  

   

[ ] Het besluit openbaar te maken, maar niet de nota, gelet op artikel: 

   

[ ] De nota en het besluit niet openbaar te maken, gelet op artikel: 

   

  

 Kennisgeving/ Bekendmaking Awb 

Kennisgeving (publicatie) conform Awb Nee 

Bekendmaking conform Awb  Nee 

  



 
ADVIESRADEN: 

Moet een van de adviesraden gehoord worden of op de hoogte gesteld? Nee 

  

Toelichting 

Inleiding 

Per brief van 1 april 2020 hebben Anne van der Meer en Rob Thijssen (Groen Links), Anke Hamstra (PvdA),  
Elske van der Mik (CDA), Henrike Nijman (ChristenUnie) en Kitty Schmidt (Deventer Sociaal) uw college een 
aantal schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld over de opvang van vluchtelingkinderen. 

Bijgaand treft u de beantwoording aan. 

  
Beoogd resultaat 

  
Kader 

  
Argumenten voor en tegen 

  
Extern draagvlak (partners) 

  
Financiële consequenties 

  
Aanpak/uitvoering 

 



                                                
 
Schriftelijke vragen art. 46 RVO  
 
Betreft: Opvang vluchtelingkinderen 
 

Deventer, 1 april 2020 
 
Geacht college van B&W, 
 
Op dit moment is er behalve de coronacrisis ook nog steeds een grote humanitaire crisis gaande. 
Voor mensen die vanwege oorlog en geweld op de vlucht zijn, wordt de situatie per dag slechter. 
Langs de Grieks-Turkse grens en op de Griekse eilanden heeft dit ook al tot geweld geleid richting 
hulpverleners en mensen die een veilig onderkomen zoeken. 
In Europa hebben we afspraken gemaakt om samen zorg te dragen voor een goede opvang en 
verdeling van vluchtelingen. Op dit moment gaat dat helemaal niet goed en zijn de opvangkampen 
veranderd in smerige plekken zonder voorzieningen, zonder een fatsoenlijk dak boven het hoofd, 
zonder zorg, en met steeds minder hulpverleners. 
De risico’s nemen hand over hand toe, zeker voor kinderen die in de kampen wonen. Van die 
kinderen zij een heel aantal alleen en op zichzelf aangewezen. De Griekse autoriteiten hebben een 
verzoek gedaan om 2500 alleenstaande minderjarige kinderen uit de kampen te herplaatsen. 
 
Op de landelijke oproepen van stichting Vluchteling, Vluchtelingenwerk en Defence for Children om 
een ‘Coalition of the Willing’ te vormen, wordt door verschillende gemeenten positief gereageerd. De 
Deventer gemeenschap heeft in het verleden laten zien open te staan voor groepen die echt opvang 
nodig hebben. Zo zijn wij al enkele jaren ook echt een Sheltercity geweest voor mensen die dat nodig 
hadden.  
 
Wij kunnen deze situatie en dit verzoek niet negeren en hebben daarover de volgende vragen aan 
het college: 
 

1. Nederland heeft op het verzoek van de Griekse overheid nog geen actie op ondernomen.  Is het 
college met ons van mening dat ook Nederland hierin zijn verantwoordelijkheid moet nemen? 

2. Bent u bereidt hierop aan te dringen bij de staatssecretaris? 

3. Kunt u aangeven welke mogelijkheden u in Deventer ziet om deze kinderen op te vangen? 

  

Wij zijn van mening dat dit het moment is om voor deze groep kinderen open te staan en ons hier bij 
aan te sluiten. We zien uw antwoorden graag tegemoet. 
 
Met vriendelijke groet,  
 
Anne van der Meer en Rob Thijssen, Groen Links fractie 
Anke Hamstra, PvdA fractie 
Elske van der Mik, CDA fractie 
Henrike Nijman, ChristenUnie fractie 
Kitty Schmidt, Deventer Sociaal fractie 
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2020-000595  21 april 2020 
kenmerk  uw referentie  datum 
     
M.C. Eggel Schriftelijke vragen ex art 46 RvO  
contactpersoon  onderwerp   
 
Geachte mevrouw Van der Meer, heer Thijssen, mevrouw Hamstra, mevrouw Van der Mik, mevrouw Nijman 
en mevrouw Schmidt, 
 
In uw brief van 1 april 2020 heeft u ons college schriftelijke vragen ex art 46 RvO gesteld over de opvang van 
vluchtelingkinderen in Deventer. Ons antwoord is als volgt. 
 
Vraag 1 
Nederland heeft op het verzoek van de Griekse overheid nog geen actie ondernomen. Is het college met ons 
van mening dat ook Nederland hierin zijn verantwoordelijkheid moet nemen?  
 
Antwoord 
Ook het college ziet dat er bij de Griekse grens een humanitaire crisis plaatsvindt. Daarbij zien wij ook dat er 
sprake is van vluchtelingen die extra kwetsbaar zijn, zoals jonge kinderen en jongeren zonder ouders alsmede 
alleenstaande vrouwen, jong en oud. De omstandigheden lijken vanuit de beschrijvingen in de media en via 
betrokken vluchtelingenorganisaties zodanig dat deze specifieke groepen extra kwetsbaar zijn in deze 
situatie. 
 
De Nederlandse regering heeft op dit moment aangegeven geen rol te willen spelen in de opvang van 
dergelijke kwetsbare groepen, dit in tegenstelling tot andere omliggende Europese landen die dit wel hebben 
aangegeven. De Nederlandse regering pleit voor het verbeteren van de opvang ter plaatse. Onduidelijk is in 
hoeverre dit realistisch is. Een motie in de Tweede Kamer van 12 maart jl. omtrent de opvang van kwetsbare 
alleenstaande jonge vluchtelingen werd verworpen, waarmee er geen verandering is gekomen in het 
standpunt van de Nederlandse regering. Niettemin hebben meerdere Nederlandse gemeenten aangegeven 
bereid te zijn om dergelijke jonge vluchtelingen wel te willen opvangen, indien Nederland hiertoe zou 
overgaan. Ook het college is bereid om een aantal van dergelijke jonge en kwetsbare vluchtelingen in 
Deventer op te vangen, indien de Nederlandse regering zich hier alsnog bereid toe zou verklaren. 
 
In Deventer is er plek voor de opvang van mensen die huis en haard ontvluchten voor een veilige omgeving, 
omdat hun eigen omgeving door oorlog en geweld geteisterd wordt. Dat hebben we in Deventer in de periode 
2015/2016 ook gedaan en dat is hier ook goed verlopen. Ook ons lokale AZC voorziet hier structureel in de 
opvang van een groep vluchtelingen en is een regionaal grote voorziening om mensen een veilige leefsituatie 
en toekomst te helpen bieden. Bij die mogelijkheden past ook de houding om een nieuwe kwetsbare groep – 
tevens overzichtelijk in aantal – dergelijke veiligheid te bieden. 
 



Kritischer zijn wij op de gevraagde (extra) opvang voor mensen uit de zogenoemde ‘veilige landen’, waarbij er 
geen sprake is van een vluchtsituatie en onveiligheid. Het draagvlak voor de echte vluchteling neemt af door 
deze groep en de door de Rijksoverheid van gemeenten gevraagde opvang neemt ook benodigde capaciteit 
voor echte vluchtelingen in. Hierbij geldt ook dat wij van de Rijksoverheid een effectieve oplossing verwachten 
om deze groep terug te laten keren naar hun thuisland. Daarin bemerken wij vooralsnog weinig voortgang. 
 
Vraag 2 
Bent u bereidt hierop aan te dringen bij de staatssecretaris?  
 
Antwoord 
Het college is, zoals hiervoor aangegeven, bereid om de opvang te verzorgen voor kwetsbare vluchtelingen 
en om hen veiligheid te bieden. Hierbij zijn we in deze specifieke situatie afhankelijk van de standpuntinname 
van de Rijksoverheid en de ruimte die zij biedt. Indien zij haar positie verandert en de opvang van deze 
specifieke groep kinderen en jongeren in Nederland mogelijk wil maken, dan kan dit wat betreft het college 
ook in Deventer gefaciliteerd worden. Wij zijn bereid om dat ook aan te geven aan de verantwoordelijk 
staatssecretaris.  
 
Vraag 3 
Kunt u aangeven welke mogelijkheden u in Deventer ziet om deze kinderen op te vangen?  
 
Antwoord 
Het is lastig om hierop vooruit te lopen. Wij gaan ervan uit dat het in een dergelijke situatie om een beperkt en 
overzichtelijk aantal zal gaan, gelet op een verdeling over Europa en in Nederland over Nederlandse 
gemeenten.  
 
Indien kwetsbare kinderen en eventueel ook vrouwen naar Nederland komen voor opvang, dan zullen ze 
opgevangen worden door professionele organisaties die de benodigde ondersteuning organiseren. Wat de 
gemeente Deventer kan bieden is ruimte voor opvang en uiteraard meedenken over passende oplossingen 
per kind/jongere. We zullen hier samen met het COA, NIDOS en eventuele andere partijen in optrekken. Dit 
zullen we nader in kaart brengen op het moment dat de Rijksoverheid de ruimte biedt voor de opvang van 
deze mensen. 
 
 
 
Burgemeester en wethouders van de gemeente Deventer, 
de secretaris, de burgemeester, 

 
 
 
 
 
 

M.A. Kossen R.C. König 
 
 
 
 
 


